
 

WSCC is an arm’s length government agency responsible for administering the Workers’ Compensation Acts, Safety 
Acts, Explosives Use Acts, the Mine Health and Safety Acts, and associated Regulations.  

Together, with our partners, the WSCC provides services to almost 40,000 workers and 4,000 employers across the 
Northwest Territories and Nunavut. We process over 3,000 claims and conduct over 1,000 inspections annually to 
ensure the safety of Northern workplaces. The WSCC is unique in Canada as it is the only workers’ compensation 
organization in the country to insure workers across more than one province or territory. We proudly offer services in 
the official languages of both territories. 

 
 

Media Release 
WSCC Announces Departure of President and Chief Executive Officer  

 
 
Yellowknife, NT (March 23, 2023) – The Workers’ Safety and Compensation 
Commission (WSCC) today announced that as of May 8, 2023, Debbie Molloy is 
stepping down as President and Chief Executive Officer (CEO). She will be joining 
Newfoundland and Labrador Health Services as Vice-President of Human Resources.  
 
Appointed by the WSCC’s Governance Council, Debbie assumed the duties of 
President and Chief Executive Officer (CEO) on August 12, 2019.  
 
Speaking on behalf of WSCC’s Governance Council, Chairperson Jenni Bruce said,  
“Debbie provided strong and steady leadership to the WSCC over the past four years. 
She helped the organization make great strides during an unpredictable time and 
provided a strong foundation for us to continue to move forwards towards clearly 
defined goals.” 
 
Debbie said “Although I’m sad to be leaving at the beginning of this new strategic cycle, 
I am proud of the work that went into developing a plan with clear and measurable 
targets to guide the WSCC forward. I know I am leaving the organization in good hands 
with a strong senior leadership team. One of WSCC’s greatest assets is the people; 
they demonstrate a strong caring attitude and genuine commitment to safety.” 
 
Recruitment to fill the role permanently is ongoing. The WSCC will continue to execute 
its previously announced strategic priorities as contained in the 2023-2027 Strategic 
Plan.  
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La CSTIT est un organisme gouvernemental indépendant chargé de l’application des Lois sur l’indemnisation des travailleurs, 
des Lois sur la sécurité, des Lois sur l’usage des explosifs et des Lois sur la santé et la sécurité dans les mines, ainsi que de 
leurs règlements connexes.  
 
De concert avec ses partenaires, la CSTIT fournit des services à près de 40 000 travailleurs et 4 000 employeurs dans 
l’ensemble des Territoires du Nord-Ouest et du Nunavut. Nous traitons plus de 3 000 demandes d’indemnisation et menons 
plus de 1 000 inspections chaque année pour maintenir la sécurité des milieux de travail nordiques. La CSTIT est une entité 
unique au Canada, étant le seul organisme d’indemnisation au pays à assurer les travailleurs de plus d’un territoire ou d’une 
province. Elle offre avec fierté services dans les langues officielles des Territoires du Nord-Ouest et du Nunavut. 

 

 
Communiqué 

La CSTIT annonce le départ de sa présidente-directrice générale 
 
 
Yellowknife, Territoires du Nord-Ouest (23 mars 2023) – La Commission de la 
sécurité au travail et de l’indemnisation des travailleurs (CSTIT) annonce aujourd’hui 
le départ de Debbie Molloy du poste de présidente-directrice générale à compter du 
8 mai 2023. Elle se joindra à la nouvelle autorité sanitaire de Terre-Neuve et du 
Labrador en tant que vice-présidente des ressources humaines.  
 
Madame Molloy a assumé les fonctions de présidente-directrice générale depuis sa 
nomination par le Conseil de gouvernance de la CSTIT le 12 août 2019.  
 
La présidente du Conseil de gouvernance de la CSTIT, Jenni Bruce, s’est exprimée 
de la part du Conseil : 
« Debbie a offert un leadership solide et stable à la CSTIT au cours des quatre 
dernières années. Elle a aidé l’organisme à avancer à grands pas pendant une 
période d’incertitude et a établi une base solide pour permettre à la Commission de 
continuer à progresser vers des objectifs clairement définis. » 
 
Pour sa part, Mme Molloy a déclaré ceci : 
« Bien que je sois triste de quitter au début de ce nouveau cycle stratégique, je suis 
fière du travail effectué dans l’élaboration d’un plan avec des cibles claires et 
mesurables qui permettra à la CSTIT d’avancer. Je sais que je laisse l’organisme 
entre bonnes mains avec une équipe de haute direction solide. L’un des plus grands 
atouts de la CSTIT est les gens qui y travaillent; ils sont très attentionnés et font 
preuve d’un véritable engagement envers la sécurité. » 
 
Le processus de recrutement pour combler le poste de façon permanente est en 
cours et la CSTIT continuera à opérer selon les priorités stratégiques annoncées et 
énoncées dans son plan stratégique de 2023 à 2027.  
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ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᐃᓛᒃᑯᖓᓪᓗᑎ ᑐᙵᕕᐅᔪᑦ ᐱᔭᒃᓴᖃᖅᑐᑦ ᑲᒪᒋᔭᖃᕐᓂᕐᒥᑦ ᑖᒃᑯᓂᖓ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᒧᑦ 
ᐋᓐᓂᖅᑐᖅᓯᐅᑎᓕᕆᔨᒃᑯᑦ ᒪᓕᒐᕐᓂᒃ, ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᒪᓂᕐᒧᑦ ᐱᖁᔭᓂᑦ, ᖄᖅᑕᔫᓂᒃ ᐊᑐᕐᓂᕐᒧᑦ ᒪᓕᒐᕐᓂᒃ, ᐅᔭᕋᖕᓂᐊᕐᕕᖕᓂ ᐋᓐᓂᐊᖃᕐᓇᙱᑦᑐᓕᕆᓂᕐᒥᑦ ᐊᒻᒪᓗ 
ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᒪᓂᕐᒧᑦ, ᐊᒻᒪ ᑐᕌᖓᖃᓯᐅᑎᔪᓂ ᒪᓕᒃᑕᐅᔭᕆᐊᓕᖕᓂᑦ.  

ᑲᑐᔾᔨᖃᑎᖃᕐᓗᑕ, ᐱᓕᕆᖃᑎᒋᔭᑦᑎᓐᓂ, ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᐱᔨᑦᑎᕋᖅᐸᒃᐳᑦ ᐅᖓᑖᓄᑦ 40,000 
ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᖁᑎᓕᖕᓂᒃ ᐊᒻᒪ 4,000 ᓴᓇᔨᓄᑦ ᓄᓇᑦᓯᐊᕐᒥ ᐊᒻᒪᓗ ᓄᓇᕗᒻᒥ. ᐱᓕᕆᐊᖃᓲᖑᕗᒍᑦ ᐅᖓᑖᓄᑦ 3,000 ᑮᓇᐅᔭᖅᑖᕋᓱᐊᖅᑐᓄᑦ ᐊᒻᒪ 1,000 
ᐅᖓᑖᓄᑦ ᕿᒥᕐᕈᐊᓲᖑᔪᒍᑦ ᐊᕐᕌᒍᑕᒫᑦ ᐊᑦᑕᓇᔾᔭᐃᖅᓯᒪᓂᕐᒧᑦ ᐅᑭᐅᖅᑕᖅᑐᒥ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᕕᖕᓂ. ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ 
ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᐊᔾᔨᐅᙱᑦᑐᑦ ᑲᓇᑕᒥ ᓲᖃᐃᒻᒪ ᐊᑕᐅᓯᐅᙱᑦᑐᒥ ᓄᓇᓕᖃᕐᕕᐅᔪᓂ ᐅᕝᕙᓘᓐᓃᑦ ᐊᕕᒃᑐᖅᓯᒪᓂᐅᔪᓂ ᑲᒪᒋᔭᖃᕐᒪᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑏᑦ 
ᐊᑭᓕᖅᑕᐅᔾᔪᑎᖏᓐᓄᑦ ᑲᑐᔾᔨᖃᑎᒌᖑᔪᑦ ᑲᓇᑕᒥ. ᐅᐱᒍᓱᑦᑎᐊᖅᑐᒍᑦ ᐱᔨᑦᑎᕋᖅᐸᒃᑲᑦᑕ ᐅᖃᐅᓯᕐᓂᒃ ᐃᓕᓴᕆᔭᐅᓯᒪᔪᓂ ᑕᒪᐃᓐᓂ ᐅᑭᐅᖅᑕᖅᑐᒥ 
ᐊᕕᒃᑐᖅᓯᒪᓂᐅᔪᓂ. 

 
ᐱᕙᓪᓕᐊᔪᑦ ᓴᖅᑭᑎᑕᐅᔪᑦ 

ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᑐᓴᖅᑕᐅᑎᑦᑎᖕᒪᑦ ᐊᐅᓪᓚᓕᕐᓂᕐᒥᓂᑦ ᐊᖓᔪᖄᒃ ᐊᒻᒪᓗ 
ᐊᖓᔪᖃᒃ ᐊᖓᔪᖃᐅᑎᓂ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎ  

ᔨᐊᓗᓇᐃᑉ, ᓄᓇᑦᓯᐊᖅ (ᒫᑦᓯ 23, 2023) – ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ (WSCC) 
ᐅᓪᓗᒥ ᑐᓴᖅᑎᑦᑎᖃᐅᖕᒪᑦ ᐱᒋᐊᕐᓗᓂ ᒪᐃ 8, 2023−ᒥ, ᑎᐊᐱ ᒧᓪᓗᐃ ᓄᖅᑲᓕᕐᓂᕐᒥᓂᑦ ᐊᖓᔪᖄᖑᓂᕐᒥ ᐊᒻᒪᓗ ᐊᖓᔪᖅᑳᒃ 
ᐊᖓᔪᖃᐅᑎᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᕕᖓᓂ (CEO). ᐊᕐᓇᖅ ᐃᓚᐅᓂᐋᓕᕐᒪᑦ ᓄᑖᖑᔪᒥ ᐋᖅᑭᒃᑕᐅᕋᑖᓚᐅᖅᑐᒥᒃ ᓅᐸᓐᓛᓐ ᐊᒻᒪᓗ ᓛᐸᑐᐊ 
ᐊᕕᒃᑐᖅᓯᒪᓂᖓᓂ ᐋᓐᓂᐊᖃᓇᖏᑦᑐᓕᕆᓂᕐᒧᑦ ᐱᔪᓐᓇᕐᓂᓕᖕᒧᑦ ᑐᖓᓕᕆᔭᐅᓗᓂ−ᐊᖓᔪᖄᒧᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑐᓕᕆᔨᒃᑯᓐᓂ.  

ᑎᒃᑯᐋᖅᑕᐅᓚᐅᖅᓯᒪᓪᓗᓂ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᐊᐅᓚᑦᑎᔩᑦ ᑲᑎᒪᔨᖏᓐᓄᑦ, 
ᑎᐊᐱ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᓂᐋᓕᕐᓗᓂ ᐃᖅᑲᓇᐃᔮᖃᕐᓗᓂ ᐊᖓᔪᖄᖑᓂᕐᒥ ᐊᒻᒪᓗ ᐊᖓᔪᖅᑳᒃ ᐊᖓᔪᖃᐅᑎᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᕕᖓᓐᓂ (CEO) 
ᐋᒡᒌᓯ 12, 2019−ᒥ.  

ᐅᖃᓪᓚᐅᑎᒋᓗᒍ ᑭᒡᒐᖅᑐᕐᓗᒋᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᐊᐅᓚᑦᑎᔨᑦ ᑲᑎᒪᔨᖏᑦ, 
ᐃᒃᓯᕙᐅᑕᖅ ᔨᓐᓂ ᕗᕈᔅ ᐅᖃᓚᐅᕐᒪᑦ, “ᑎᐊᐱ ᐱᔭᐅᑎᑦᑎᓚᐅᕐᒪᑦ ᓴᙱᔫᒥᒃ ᐊᒻᒪᓗ ᐊᓯᕈᒃᑕᖏᑦᑐᒥᒃ ᓯᕗᓕᖅᑎᐅᓚᐅᕐᒪᑦ 
ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑎᒃᑯᓐᓂ ᐊᑐᖅᑎᓪᓗᒋᑦ ᐊᓂᒍᓚᐅᖅᑐᑦ ᑎᓴᒪᑦ ᐊᕐᕌᒍᐃᑦ. ᐊᕐᓇᖅ 
ᐃᑲᔪᓚᐅᕐᒪᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᕕᖁᑎᒥᒃ ᐊᒃᓱᐋᓗᒃ ᐱᕙᓪᓕᐋᑦᑎᐋᖅᑎᑦᑎᓪᓗᓂ ᐊᑐᖅᑎᓪᓗᒋᑦ ᖃᐅᔨᒪᓇᕈᓐᓃᖅᓯᒪᑎᓪᓗᒋᑦ 
ᐱᕕᖃᕐᓂᐅᔪᑦ ᐊᒻᒪᓗ ᐱᔭᐅᑎᑦᑎᓚᐅᖅᖢᓂ ᓴᙱᔪᒥᒃ ᑐᙵᕕᖃᒃᑎᓪᓗᓂᑎᒍᑦ ᑲᔪᓯᔪᓐᓇᖅᑎᓪᓗᓂᑎᒍᑦ ᓯᕗᒧᐋᒃᐸᓪᓕᐋᓂᕐᒥ 
ᑐᕌᕐᓗᑕ ᑐᑭᓯᓇᑦᑎᐋᖅᑐᓄᑦ ᓇᓗᓇᐃᓯᒪᓗᑎᒃ ᑐᕌᕈᒪᔭᑦᑎᓐᓄᑦ.” 

ᑎᐊᐱ ᐅᖃᓚᐅᕐᒪᑦ “ᕿᒃᓵᒃᑲᓗᐋᖅᑐᖓ ᐊᐅᓚᓕᕐᓂᓐᓂᑦ ᐱᒋᐋᓕᖅᑎᓪᓗᒍ ᑕᒪᓐᓇ ᓄᑖᖅ ᐱᓕᕆᒋᐋᕈᑎᒃᓴᓂᑦ 
ᐱᓕᕆᐋᖑᔭᕆᐋᖃᓕᖅᑎᓪᓗᒍ, ᐅᐱᒋᔭᖃᒃᖢᖓᓗ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᓂᐅᓚᐅᖅᑐᒥᒃ ᐱᕙᓪᓕᐋᑎᑦᑎᓂᕐᒧᑦ ᐸᕐᓇᖕᓂᕐᒥᒃ ᑐᑭᓯᓇᑦᑎᐋᕐᓗᑎᒃ 
ᐊᒻᒪᓗ ᖃᐅᔨᒪᓇᑦᑎᐋᕐᓗᑎᒃ ᑐᕌᒃᑕᐅᓇᓱᐋᖅᑐᑦ ᐊᑐᐋᖅᓯᑦᑎᐋᖁᓪᓗᒋᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ 
ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᓯᕗᒧᐋᒃᐸᓪᓕᐋᓂᕐᒥ. ᖃᐅᔨᒪᔪᖓᒪ ᕿᒪᓕᕋᒃᑯ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᕐᕕᒃ ᐱᓯᒪᔭᐅᑦᑎᐊᕐᓂᐋᖅᑐᐋᓗᓂᖓᓂᑦ ᓴᙱᔪᓄᑦ 
ᐊᔪᖏᓚᑦ ᓯᕗᓕᖅᑎᐅᓂᕐᒥ ᐱᓕᕆᖃᑎᒋᒃᑐᓄᑦ. ᐃᓚᒋᔭᐅᖕᒪᑦ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ 
ᖃᐅᔨᓴᖅᑎᓄᑦ ᐊᔪᙱᓛᑦ ᐱᖁᑎᖏᑦ ᐃᓅᖕᒪᑕ; ᑕᑯᒃᓴᐅᑎᑦᑎᓪᓗᑎᒡᓗ ᓴᙱᔪᒥᒃ ᐃᒃᐱᒍᓱᑦᑎᐋᕐᓂᖃᕐᓂᕐᒥᖕᓂᑦ ᐊᒻᒪᓗ 
ᐃᖅᑲᓇᐃᔮᖃᕈᒪᑦᑎᐋᖅᖢᑎᒃ ᐊᑦᑕᕐᓇᖅᑕᐃᓕᒪᓂᕐᒥᑦ.” 

ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᑖᕐᓂᖅ ᐃᓐᓄᒃᑕᐅᖁᓪᓗᒍ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅ ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᐅᖏᓐᓇᕐᓂᐋᖅᑐᒧᑦ ᐱᓕᕆᐋᖑᐃᓐᓇᕐᒪᑦ. ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ 
ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ ᑲᔪᓯᓂᐋᕐᒪᑕ ᐱᔭᕇᖅᓯᕙᒡᓗᑎᒃ ᑐᓴᖅᑕᐅᑎᕋᑖᓚᐅᖅᑕᖏᓐᓂᑦ 
ᐱᓕᕆᒋᐋᕈᑎᒃᓴᓂᒃ ᓯᕗᓪᓕᐅᑎᔭᕆᐋᓕᖕᓂᑦ ᑕᐃᒪᓐᓇ ᑎᑎᕋᒃᑕᐅᓯᒪᖕᒪᑕ ᐅᑯᓇᓂ 2023−2027 ᐱᓕᕆᒋᐋᕈᑎᒃᓴᐃᑦ 
ᐸᕐᓇᖑᑎᖓᓂ.  

-30- 
ᓴᐃᕗᓚ ᒪᒃᓚᐅᑦ 
ᑐᓴᐅᒪᖃᑦᑕᐅᑎᓕᕆᓂᕐᒧᑦ ᐊᐅᓚᑦᑎᔨ 
ᐃᖅᑲᓇᐃᔭᖅᑎᓄᑦ ᐊᑦᑕᓇᖅᑐᓂᒃ ᐊᒻᒪ ᓇᓪᓕᐅᒃᑯᒫᓂᒃ ᖃᐅᔨᓴᖅᑏᑦ 
ᓄᓇᑦᓯᐊᕐᒥ ᐊᒻᒪᓗ ᓄᓇᕗᒻᒥ 
ᐅᖄᓚᐅᑦ: (867) 920-3854 
ᐃᕐᖐᓐᓈᖅᑕᐅᑖ: sarah.mcleod@wscc.nt.ca  
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